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OLYMPISK 
HÅB

Stort interview med vores OL-håb Sverri 
Nielsen 
Sverri Nielsen er udtaget til OL i Paris og er i fuld 
gang med forberedelserne. Inteview.

Kaproningens nye mand i DFfR
Danmark skal helt op i toppen af verdenseliten. Det 
skal ny formand for kaproningsudvalget i DFfR, Ian 
Baden, bidrage til. 

Et taknemmeligt medlem af DSR 
Gunvor Bjerre blev lokket ned i klubben af sin mand, 
Asbjørn Torp. Det har hun ikke fortrudt.
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Danske Studenters Ro-
klubs blad er en dynamisk 
størrelse under konstant 
forandring. Vi tilstræber på 
redaktionen at gøre bladet 

så professionelt og moderne som mu-
ligt, så vores medlemmer med glæde 
tager det i hænderne, når det dumper 
ind ad brevsprækken, og åbner det med 
store forventninger om spændende 
artikler og fotos. 

DSR Bladet bliver også sendt til alle 
klubber i Danmark. Vi har en vision om, 
at bladet meget gerne må have almen 
gyldighed langt udover DSR’s klubloka-
ler – alle roere i Danmark skulle gerne 
føle, at der også er noget for dem i vo-
res blad. Det arbejder vi løbende med, 
og at dømme efter reaktionerne i andre 
klubber, bliver det taget godt imod. 

Vi har ladet en professionel grafiker, 
tage et kik på vores layout, og det vil 
kunne ses i dette nye nummer af bla-
det. Vi har ladet os inspirere til at lave 
spalterne lidt bredere, og vi er gået over 
til Roboto fonten, som også bruges på 
vores sociale medier.  

I DSR er vi stolte over at have mulig-
hed for lave et trykt blad. Det går direkte 
mod trenden om, at alt skal være digi-
talt. Så længe vi har råd og kan trække 
på frivillig arbejdskraft, herunder tre 
erfarne skribenter, til både tekst, foto og 
layout, vil vi blive ved. 

Men vi mangler frisk blod på redakti-
onen. Indtil Lærke Rasmussen meldte 
sig i 2023, var yngste medlem 63 år. Så 
er du en yngre kvinde eller mand, der 
går med en fotograf, forfatter, journalist, 
skribent eller layouter i maven – ikke 

nødvendigvis professionel – må du 
meget gerne tage en snak med vores 
ansvarshavende redaktør Gunvor 
Bjerre. Vi holder 6-8 møder om året, og 
det er op til hver enkelt at komme med 
ideer til artikler og enten selv skrive 
dem og fotografere eller få en af vores 
journalister til det. 

Eller har du bare en supergod histo-
rie, der relaterer til roning og sport, så 
kontakt redaktionen. Vi elsker gode 
historier.

I løbet af foråret vil vi udsende et 
spørgeskema via DSR’s nyhedsbrev for 
at få input til yderligere forbedringer af 
bladet.  Vi opfordrer jer til at besvare 
spørgsmålene, da jeres meninger er 
vigtige for os.

Det kan kun blive bedre.   
   

DSR - medlemsblad for  
Danske Studenters Roklub. 
Udkommer fire gange årligt.

Strandvænget 55 
2100 København Ø
bladet@danskestudentersroklub.dk
Tryk: Visions Graphic 
Oplag: 1000

Vi modtager altid gerne tekster og 
meget gerne billedmateriale til bladet, 
som sendes til: 
 
bladet@danskestudentersroklub.dk
Tekster: Forsynes med forfatternavn og 
gerne en overskrift og sendes, som en 
vedhæftet fil.

Billeder: Forsynes med fotografnavn 
og billedtekst og vedhæftes i original 
opløsning.
Citater fra bladet er tilladt med kil-
deangivelse. Brug af dele af eller hele 
artikler samt fotos skal aftales med 
redaktøren.
Redaktionen forbeholder sig ret til at 
redigere i indsendte artikler.
Deadline for næste nummer 2024-02: 
8. april 2024.

Peter Munch 
Tlf. 21 64 40 91 
peter@petermunch.dk 

Gunvor Bjerre  
Tlf. 21 24 33 20
gunvor.bjerre@mail.tele.dk 
Ansvarshavende redaktør

 

Lars Bundesen  
Tlf. 41 44 06 75  
bundesenlars@gmail.com 

Birgitte Wraae Frydendahl 
Tlf. 22 78 99 13
bwfrydendahl@gmail.com
 

Marianne Bentzen 
Tlf. 26 70 06 54 
mariannebentzen 
@gmail.com 

Peder Riis Hedegaard 
Tlf. 22 80 23 06 
peder@riis-hedegaard.dk 

Søren Strange 
Tlf. 20 16 40 43 
s.strange@dadlnet.dk 

Lærke Hedvig Rasmussen 
 laerkehedvig@gmail.com 

Bente Kjøller 
bkjoel@gmail.com 

Antonie Lauritzen 
Tlf. 26 24 66 70 
antonie@antonie.dk 

 
Lena Baden 
Tlf. 27 29 07 33 
lb@mth.dk 

Info om din klub

Redaktionen Et blad for alle roere i Danmark

Indmeldelse 
Indmeldelse sker lettest ved at udfylde 
den elektroniske formular på klubbens 
hjemmeside (www.DanskeStuden-
tersRoklub.dk) eller ved at udfylde og 
indbetale et indmeldelsesgirokort. 
Indmeldelsesgirokortet kan findes på 
kontorets dør i bådhallen. Indbetalingen 
dækker de tre første måneders kontin-
gent. 

Adgang til klubben
Adgang til klubben sker ved hjælp af en 
elektronisk ”nøglebrik”. Nøglebrikken 
fås ved at skrive til brikogskab@gmail.
com og oplyse medlemsnummer og 
navn. Samtidig indbetales depositum, 
kr. 200,- på reg. nr. 3219, konto nr. 
3219944128. Når depositum er modta-
get, gøres brikken klar, og du får besked 
på mail om afhentning.

Kontingent 
Kontingent opkræves kvartalsvis forud 
via giro eller betalingsservice. Ved over-
skridelse af betalingsfristen pålægges 
et gebyr på 25 kr. pr. rykker. Hvis rykker 
krydser forsinket indbetaling, kan der 
ses bort fra rykkeren, men gebyret vil 
blive opkrævet det følgende kvartal. 
Kontingentet er 855 kr. pr. kvartal. 
Medlemmer i aldersgruppen 20-24 år 
betaler 570 kr. og unge under 20 år 285 
kr. pr. kvartal. Det første kvartals kontin-
gent er dog 855 kr. uanset alder.

Adresseændring 
Adresseændring: Henvendelser om 
adresseændring og manglen de levering 
af bladet skal rettes til kontingentkas-
sereren på e-mail adressen: kon-
tingent@DanskeStudentersRoklub.dk

Udmeldelse 
Udmeldelse skal ske skriftligt til 
kontingentkassereren, enten pr. brev 
til DSR eller pr. e-mail  til kontingent@
DanskeStudentersRoklub.dk. Udmeldel-
se skal ske med mindst 3 dages varsel 
til den første dag i en kvartalsmåned 
(1/1, 1/4, 1/7 og 1/10). Genindmeldelse 
fra personer, der har udmeldt sig af 
klubben inden for de seneste 12 må-
neder, accepteres kun mod betaling af 
kontingent for perioden fra udmel delse 
til genindmeldelsen. 

LB

Forside: Sverri Nielsen i Schweiz. I bladet 
fortæller han om de tanker, der rør sig i 
ham op til OL i Paris, og hvordan han vil 
forberede sig. Foto Rógvi Langgaard

Karen Leth Jensen bliver international ro-
dommer til sommer. Hun anbefaler andre 
at blive dommer i DFfR. Det er hyggeligt, 
spændende og til tider ret dramatisk.                 

3 Leder
4 Tak er kun et fattigt ord
6 Guldfeber
9 Fed oplevelse at ro i USA
10 Dommertjansen – sjov og dramatik
12 Olgir Danski
16 Generalforsamling 2023 - referat
18 Det lange fast-track til OL
20 Hvorfor jeg ror!
21 Standerhejsning med prinsesesse
22 Kalender
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Da jeg for mange år siden 
mødte min mand, havde jeg 
ALDRIG forestillet mig, at jeg 
skulle sætte mine ben i en 

roklub. Som i ALDRIG. 
Og nu sidder jeg så her – 35 år senere 

– og er stadig medlem af DSR – på 36. 
år! 

Hvad var det, der gik galt? 
Jo, sagen var den, at han var meget 

aktiv roer, startede som 12-årig, tidlige-
re eliteroer med mange mesterskaber 
bag sig, var træner, masterroer – kort 
sagt, hans verden drejede sig i høj grad 
om roning - udover hans arbejde. 

Og hvis jeg ville være sammen med 
ham, ja, så var jeg nødt til også at inte-
ressere mig for hans store interesse, og 
komme det sted, hvor han tilbragte så 
stor en del af sin fritid. I DSR.  

Tak er 
kun 
et 
fattigt 
ord

Gunvor Bjerre har 
været medlem af 
klubben i 35 år. 
Hun er journalist 
og har tidligere 
slået sine folder på 
DR’s ”Ungdoms-
redaktionen” og i 
utallige børnepro-
grammer. Hun har 
været studievært, 
skrevet bøger og 
lægger stadig 
stemme til film og 
reklamer. Nu er 
hun vores ansvars-
havende redaktør 
og har længe 
været bladets 
journalist.

Så jeg blev selvfølgelig – med nogen 
skepsis - medlem af klubben.  

Jeg havde aldrig været medlem af no-
gen sportsklub, dyrkede sådan set ikke 
nogen sport, så jeg vidste ikke rigtig, 
hvad det var, jeg gik ind til. 

Jeg havde dog bemærket, at stort set 
ligegyldigt, hvor vi var – på ferier i Nor-
ge, Frankrig, Jylland, så mødte han altid 
nogen, han ”kendte fra roklubben”. 

Og stort set alle hans venner var fra 
roklubben. Hans tidligere kone ligeså. 
Så der måtte jo være noget ved det dér 
klubmedlemskab, der trak. 

Og lige så stille blev jeg selv trukket 
ind i det. Jeg lærte endda at ro. Aldrig 
på noget ambitiøst niveau, men følte 
glæden ved at sidde i en båd på vandet 
og trække i en pind og bøje og strække 
arme og ben i takt med andre. Følge 
rytmen. 

Fik tillid til at styrmanden havde styr 
på det, selv om man selv roede med 
ryggen mod sejlretningen. Oplevede fø-
lelsen af lethed og smidighed i kroppen, 
efterhånden som jeg kom i form.  

Måske var der alligevel noget ved det 
der sport og motion? 

Deeeee’vel
Lærte endda – omend med noget 

besvær - forskel på styrbord og bag-
bord. Det var meget svært, fordi det jo 
flyttede sig til højre og venstre, alt efter 
om man sad ved ror eller åre!!  

Jeg lærte også, at ”Deeeee’vel” faktisk 
betød ”Det er vel” – underforstået: vel 
roet. (Måske skulle man overveje et lidt 
mere tidssvarende udtryk???) 

Skønne morgenroture på et spejl-
blankt Øresund i strålende sol, ture op 
og ned langs Øresunds kyst, langtur i 
øsende regnvejr, frisk luft, himmelhvæl-

vet … you know what I mean.
Jeg har deltaget som groupie og 

hepper, når manden og hans rokamme-
rater deltog i store Masters-regattaer i 
Belgien, Italien, Slovenien, Skotland… 

Nydelse ved morgengymnastik
Og morgengymnastikken i vinterhalv-

året. Jeg ved ikke, hvor mange gange, 
jeg har bandet vækkeuret langt væk, når 
det ringede kl. 06 – og bagefter takket 
det, når jeg varm og glad i kroppen sad 
og drak morgenkaffe med en flok gode 
folk (i høj grad de samme gennem 
35 år) med en formidabel udsigt over 
Svanemøllehavnen. 

Den sociale gevinst
Og her er vi ved det, jeg egentlig vil 

skrive om, nemlig den sociale gevinst. 
For et medlemskab af denne klub 

er jo SÅ meget mere end blot roning. 

Efterhånden er en meget stor del af min 
venneskare også fra klubben. Efterhån-
den er det ikke roningen, der knytter 
os sammen, men ægte venskaber og 
fælles aktiviteter både i og udenfor 
klubben. Lige fra nogen, der skifter dæk 
på min bil til hyggelige private nytårs-
komsammen’er. Fra nogle der hjælper 
mig, når jeg flytter, til nære venindefor-
hold. Fra årlige fælles vandreture i sne 
i Hareskoven til sommergrillaftener. 
Nogle der er der, når det virkelig kniber. 
Netværk. Venner. Rigtige venner. 

Og selv om det er længe siden, min 
mand døde, og endnu længere siden, 
jeg selv måtte indstille roningen på 
grund af en knæskade, så har jeg ikke 
et øjeblik overvejet at forlade klubben. 
Der er så meget, jeg stadig får ud af mit 
medlemskab her i Svanemøllen. 

Så tak for det hele, DSR. 

Af Gunvor Bjerre/Tegning af Peter Munch

Foto Carsten Ingemann 

En personlig beretning om at være med-
lem af en roklub
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Tekst Antonie Lauritzen/Foto Lena Baden

D
et er OL-år, og 
guldfeberen har 
allerede et godt 
tag i de udtagne 
danske atleter og 
i dem, for hvem 
forårets kvalifikati-
onsløb gerne skal 
sikre deltagerbil-

letten til Paris. Der er meget på spil for 
de danske roere. 

Vi har efterhånden vænnet os til, at 
vores rosport er leveringsdygtig i de 
første medaljer til Danmark 
ved De Olympiske Lege. 
Sådan har det været de 
sidste par årtier, men ved 
VM 2023 kvalificerede kun 
en enkelt båd sig via en 
finaleplads og sikrede sig 
dermed adgangsbilletten til 
Paris.

Noget skal der ske. Vi har 
spurgt den nyvalgte formand for Dansk 
Forening for Rosports kaproningsud-
valg, Ian Baden, om hans opfattelse af, 
hvad elite står for i 2024 for vores U23- 
og Senior A-landshold. Og ikke mindst 
om, hvad der skal til, for at vi kan få 
vores roere tilbage på finalepladserne 
både ved VM og OL. Har KU en plan?  

- Vi har ingen medaljer i 2023 andet 
end en U23 bronzemedalje i en ik-
ke-olympisk bådtype. Vi havde et skidt 
Senior VM, hvor kun M1x er forhånds-
udtaget til OL, men vi går ind i 2024 
med håb om, at vores olympiske sats-
ningsbåde (M2-, W2-, W4-) kvalificerer 
sig til OL, og at U23’erne kan løfte sig 
op på et godt og internationalt niveau. 
Ud over det håber vi, at en til tre både 
kan kvalificere sig til Junior VM, og at vi 

kan få en enkelt eller to seniorletvægts-
både med til VM.   

Tænk SMART
”Min agenda er, at vi i Danmark frem-

over skal satse mere snævert. Med det 
mener jeg, at hvert enkelt hold skal sat-
se på et overordnet mål og ikke satse 
på EM, NM, VM, men måske kun satse 
på ét mål, og så der præsteres på højt 
niveau. Trænere og atleter skal sætte 
sig sammen og aftale, hvad målet er 
for den kommende sæson. Der er ikke 
noget galt i at sætte evner og ambitio-

ner på samme niveau og dermed få en 
succes, som er til at bygge videre på, i 
stedet for at satse på øverste hylde, og 
så enten ikke blive udtaget eller blive 
udtaget og præstere dårligt. Planerne 
skal være SMART – Specifikt-Mål-
bart-Accepteret-Realistisk-Tidsbestemt 
(Specific - Measurable – Achievable – 
Relevant – Time Bound ) og så stå ved, 
at det er målet. Og det er ligegyldigt om 
det handler om Coupe de la Jeunes-
se, Senior VM eller OL. Succes avler 
succes!” 

Fantastiske forhold i Danmark
Er konkurrencerne blevet for hårde og 

for krævende for vores unge menne-
sker? Er vi på rette vej mht. til træning 
og miljø? 

”Vi har i Danmark fantastiske for-
hold til at dyrke vores sport. Der har 
ikke tidligere været så mange atleter, 
som ikke laver andet end at træne 
frem mod et mål. Vi har aldrig haft så 
mange professionelle trænere og ledere 
omkring vores atleter, som vi har i dag. 
Jeg ville have givet min højre arm for at 
have haft sådanne forhold, da jeg selv 
roede. Jeg ved godt, at man ikke kan 
sammenligne, og jeg ved også godt, at 
jeg er 400 år gammel, men jeg føler mig 
ikke sikker på, at vi er på rette vej for 
nuværende.”  

”Min oplevelse er, at må-
let ikke for alle handler om 
at opnå så gode resultater 
som muligt, men at det er 
nok blot at være med. Det 
vil sige, at kan man være 
med på en eller anden 
form for landshold – så 
er det vigtigere end at ar-
bejde hen imod et fastsat 

mål, som gerne skal være ambitiøst 
og realistisk. Jeg mener godt, at man 
kan være flere år om at komme på et 
landshold, og når man så endelig er der, 
er det med succes.” 

Ændringer i modus operandi 
”Vi har sammensat et KU, som alle 

brænder for dansk kaproning, og som 
ønsker det bedste for atleter og træne-
re. I KU har vi indført race-weekender, 
hvor vi vil sætte roerne op imod hinan-
den i jævnbyrdige konkurrencer under 
simple og sjove – men også seriøse 
løb. Det tror vi på er med til at forme de 
kommende generationer. Vi starter op 
med to race-weekender i marts (Oden-
se) og april (Bagsværd), men målet er, 
at vi gennemfører mindst fire om året.” 

 

Ian Baden, 65 år
 - Har roet siden 1969 og som kaproer fra 

1971 til 1989
 - På landsholdet 1976-1989  
 - 13 gange dansk mester, 3 gange nor-

disk mester, 5. plads i M4- til VM i 1982 
 - Deltager sjældent i Master Roning – 

det er for hårdt 
 - Har været landstræner 1989-95 
 - DIF Diplomtræner 
 - Kraftcenter træner i Odense, Holstebro, 

København  
 - Klubtræner LDR KR og Bagsværd, 

1989-2022 
 - Medlem af Bagsværd og Holte Roklub 
 - Uddannet i bankverdenen. Ansat i Dan-

ske Bank/MobilePay fra 1987-d.d.  
 - Supportchef for Danmark, Finland og 

Norge for Vipps-MobilePay
 - Har oprettet en debatside for kaproning 

på roning.dk: Danmarksåren*

”Vi har aldrig haft så mange professio-
nelle trænere og ledere omkring vores 
atleter, som vi har i dag. Jeg ville have 
givet min højre arm for at have haft 
sådanne forhold, da jeg selv roede.”

Guldfeber
Hvor dybt skal der graves efter det næste guld til  
rosporten? Interview med den nye formand for DFfR’s 
kaproningsudvalg (KU), Ian Baden.

*https://roning.dk/nyheder/velkommen-til-danmarksaaren/

https://roning.dk/nyheder/velkommen-til-danmarksaaren/
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Dobbel træningsmængde og et væld af nye 
rovenner blev Maries amerikanske hverdag 
i Philadelphia

Fed oplevelse Fed oplevelse 
at ro iat ro i  UUSSAA

Fortalt af Marie Thomassen til bladet

”Vi har det rette materiel, vi har de 
rette forhold, og vi har et fantastisk 
land at dyrke vores sport i. Det er kun 
et spørgsmål om at udnytte det. Vi har 
forhold som mange andre nationer vil 
misunde os, men vores setup er for 
fastlåst og søger derfor ikke det opti-
male. Når vi ser på de store lande, så 
flytter man gerne sig selv flere tusinde 
kilometer for at komme derhen, hvor 
konkurrencen er god, hvor forholdene er 
optimale, og hvor man kan kæmpe sig 
til en plads på landsholdet. Det ser vi 
ikke rigtig herhjemme i dag.”  

Prøv træning andre steder i Danmark
”Jo, der er mange der rejser til 

København, men det havde de gjort 
alligevel for at uddanne sig, og så er 
det bekvemt, at alt træning foregår på 
Bagsværd sø. Men hvis nu ikke det er 
her, de optimale forhold er – hvorfor så 
blive her? Hvorfor ikke periodevis søge 
andre steder hen i Danmark? Vi har 
masser af gode muligheder spredt ud 
over landet.”  

Er elitesporten blevet for udvandet, så 
der ikke længere er tale om elitesport i 
samme forstand som for 25 år siden?  

”Nej, det syntes jeg ikke. Vi lavede 
fantastiske resultater for 25 år siden 

– 90’erne var noget særligt. Vi var be-
gunstiget med en stor mængde meget 
dedikerede atleter, som havde viljen til 
at gå hele vejen for at nå noget stort. 
Vi dyrker vores sport på et meget højt 
niveau i Danmarks Rocenter (DRC), men 
jeg er i tvivl om, hvorvidt niveauet i op-
landet omkring DRC er fulgt med. Det er 
derfor, at vi har nedsat et underudvalg 
under KU, som vi kalder Analyseteamet. 
De laver analyser af alt, hvad vi kan få 
fat i af resultater fra ind- og udland for 
at se, om der er noget uden om DRC, 
som vi i KU kan hjælpe med for at løfte 
det generelle niveau i hele landet.”  

Mangler vi ambitioner og Sisu (finsk 
for kampgejst)? Er vi blevet for main-
stream?

”Ja, uden at nogen må misforstå mig, 
så savner jeg passionen hos vores 
roere. Vi har rigtig mange dygtige 
roere, men kan vi mærke dem? Hvor er 
typer som fx rebellerne Bjarne Eltang, 
Jens Mohr Ernst, Henrik Stephansen, 
Morten Jørgensen, Martin Haldbo, Trine 
Hansen og Inger Pors? De individer, der 
i kraft af deres drive og stræben efter 
topresultatet løfter dem, som er om-
kring sig med op? Dem savner jeg og 
håber, at vi kan komme derhen, hvor det 
ikke er det at være i et fællesskab, der 

Marie Thomassen, 20 år, er lige for 
tiden i USA for at studere og ro for 
Temple University, som ligger i Phila-
delphia i staten Pennsylvania. For Marie 
lå det aldrig i kortene, at hun skulle ende 
med at ro i USA, fordi hun er rimelig ny 
i roverdenen og ikke har været kaproer i 
specielt lang tid. 

er motivationsfaktoren for den enkeltes 
træning, men tværtimod at skabe det 
unikke resultat. 

Generation Y og Z
”Jeg håber på, at vi kan hjælpe hinan-

den til at få Danmark op i verdenseliten 
igen. Vi har alt hvad, der skal til, men 
skal blot skrue på nogle knapper, som 
det måske kræver noget mere mod at 
skrue på.”  

Er hensynet til det enkelte individs 
personlige frihed ved at udmanøvrere 
hensynet til sportens fællesskab og 
ambitioner? 

”Vores samfund er, som det er. VI har 
en generation Z, som vi i dag arbejder 
med som atleter. De er opdraget i en 
anden ånd end de forrige generationer, 
og derfor stiller de også nogle andre 
krav. Vi kan godt forsøge at presse dem 
ned i en form, der passer til Generation 
Y, men det er ikke sikkert, at det vil give 
et godt udbytte. Vi bliver nødt til at lære 
at manøvrere i det farvand, som Z’erne 
føler sig hjemme i, og det kan selvfølge-
lig til tider være utrolig svært, men også 
spændene og udfordrende. Lykkes det 
for os, kan vi få succes, men det kræver 
noget andet, og det kræver at vi er agile 
og dygtige på en og samme gang.”

Ian Baden er udover at være politisk aktiv i DFfR en udpræget handyman, der elsker at stille, skrue og fremfor alt at få tingene til at virke. Alma 
Benediktson (tv.) og Caroline Therkildsen i Bagsværd Roklub kunne ikke få deres ror til at virke, da Ian kom forbi. Et kvarter senere virkede roret. 

Marie ror otter for Temple University på Schuylkill River. Hun sidder på 4-pladsen. Foto Temple University

”Jeg havde roet lidt inrigger i DSR i et 
stykke tid, og jeg havde ingen planer 
om, at jeg skulle konkurrere i sporten 
eller være seriøs omkring den. En dag 
besøgte projektet ”Fast-track til OL” mit 
gymnasium, hvor jeg blev testet, og tre 
måneder senere blev jeg sat i en båd på 
Bagsværd og skulle pludselig lære at ro 
på en helt anden måde”, fortæller Marie.

Fedt at udvikle sig 
Hun synes, at de første måneder var 

virkelig sjove, fordi det var fedt at se, 
hvor meget hun og hendes holdkamme-
rater udviklede sig på kort tid. 

”En af dem, jeg ror med, har familie i 
USA, og en dag nævnte hun på vej hjem 
i toget fra Bagsværd, at hendes familie 
havde sagt, at hun skulle prøve at kigge 
på at ro derovre. Det er en meget større 
sport derovre, og det ville være en fed 
oplevelse at prøve. Det var efter den 
togtur, at jeg valgte at give det et skud,”  

Universitetssport er en kæmpe ting 

i USA, så der findes en hel masse rekrut-
teringshjemmesider, hvor forskellige 
trænere kan kigge på mulige atleter til 
deres hold. Marie oprettede en profil 
på en af disse hjemmesider og havde 
egentligt ikke regnet med, at der skulle 
ske så meget efter det. Overraskende 
nok begyndte forskellige trænere at 
række ud til hende. Nogle uger efter 

begyndte hun at have møder over Zoom 
med nogle af dem. 

”Det var ubehageligt i begyndelsen, 
men jo mere jeg snakkede med dem, 
desto nemmere blev det. Jeg blev også 
bedt om at sende mine ergometerti-
der og videoer af mig, hvor jeg roede. 
Som månederne gik, og jeg fik et bedre 
indblik i, hvad de forskellige skoler 
havde at tilbyde, endte jeg med at vælge 
Temple, som jeg er på nu.”  

 
Fordoblet træningsmængde

Det var ikke nogen overraskelse for 
hende, at hun gik en helt anden hverdag 
i møde, da hun tog til USA. Trænings-
mængden blev nærmest mere end for-
doblet, og den daglige rutine ændrede 
sig markant. Hun har morgentræning 
nærmest hver dag på vandet. Oven i det  
styrketræner de tre gange om ugen og 
ror ergometer en gang om ugen. Hun 
skal også gå i skole ved siden af, men 
modsat i Danmark bliver timerne lagt, 

så det passer med træningen.
 ”Der er en hel afdeling, som sørger 
for, at skole og sport hænger 
sammen, og at de to ting ikke er i 

konflikt med hinanden. Den ame-
rikanske tilgang til universitetssport 
er helt unik. Roning er meget større 
herovre både i størrelse og mængden af 
ressourcer. Og så er det bare en helt an-
den træningskultur, end vi har hjemme 
i Danmark. Både fordi jeg pludselig fik 
50 nye holdkammerater, men også fordi 
jeg lige pludselig havde fire trænere, 
som holdt øje og noterede alt, hvad jeg 
lavede,” beretter Marie. 

Ro-mekka i Philly
 Selv om den anderledes træningskul-

tur var svær at vænne sig til i begyndel-
sen, har hun fået mange gode oplevel-
ser ved at være i USA både romæssigt 
og personligt. 

”Fordi skolen ligger i Philadelphia, ror 
vi på Schuylkill River, hvor mange andre 

roklubber i byen også ligger. Så det har 
været en oplevelse i sig selv at se al den 
aktivitet, der er på floden tidligt om mor-
genen. Regattaer er også en hel anden 
størrelse i USA, både fordi der er mange 
flere deltagere og tilskuere, men også 
fordi de gør så meget ud af det i forhold 
til setup’et omkring det hele.” 

”Jeg ser mange skønne mennesker 
på mit hold, som hjælper mig med at 
komme igennem hverdagen derovre, 
når hjemveen nogle gange kommer til 
at fylde lidt for meget. Jeg er virkelig 
taknemmelig for, at jeg har fået mulig-
heden for at ro i USA, og jeg er glad for, 
at jeg greb chancen, da jeg fik mulig-
heden,” konstaterer Marie og tilføjer, at 
selv om det kan være meget hårdt til 
tider, så har det ændret hendes rofær-
digheder, og hun har også lært meget 
om sig selv, som ikke ville være sket, 
hvis hun var blevet hjemme.  



Beach Sprint
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For dig, der er eks-kaproer 
og ikke helt kan slippe 
stemningen og de mange 
venskaber, du har knyttet, 
findes der en løsning: Bliv 
rodommer! Her ser du 
kaproning til regattaerne 

på 1. parket, du får myndighed til at 
styre løbene, du får et fællesskab med 
dine meddommere, bevarer forbindel-
sen til den yngre generation af roere, og 
du får stadig stemningen helt ind under 
huden. 

Det valg traf Karen Leth Jensen, da 
hun først selv havde lagt kaproningen 
på hylden i begyndelsen af nullerne, 
hvad fundet sig en mand, og de tre børn 
var store nok til at klare sig selv. Det var 
en skade i skulderen, der satte en stop-
per for Karens karriere i letvægtsroning, 
hvor hun blandt andet var på hold med 
Kirsten Jepsen fra DSR, Juliane Elander 
Rasmussen fra Odder og Susanne An-
tonsen (nu Bagger) fra Bagsværd.

Til info er Karen vores allesammens 
ordstyrer til generalforsamlingerne, 
hvor hun uden slinger i valsen får os 
igennem dagsordenen. Hun er jo ikke 

jurist og chefkonsulent i Erhvervsmini-
steriet for ingenting.

”Jeg begyndte senere at ro mastersro-
ning, hvor jeg blandt andet var afsted til 
World Masters i Belgien. Her mødte jeg 
Lars Christoffersen, som var formand 
for DFfR’s rodommerudvalg, og han 
opfordrede mig til at blive dommer. 
Samtidig var Asta (Øjvind Nielsen fra 
DSR) så småt begyndt på at uddanne 
sig til dommer, og eftersom jeg roede 
en del med hende, sagde hun til mig, 
at det skulle jeg da også begynde på,” 
fortæller Karen.

Ikke raketvidenskab
Det er ikke raketvidenskab, men det er 

heller ikke barnemad at blive rodom-
mer. Og det er helt klart en fordel at 
være tidligere kaproer, fordi du har en 
særlig indføling. Uddannelsen går kort 
fortalt ud på, at man bliver nordisk 
dommer, som er den samme eksamen, 
uanset hvilket nordisk land du komme 
fra. Man har fælles nordiske kurser og 
fælles eksaminer. Der er en teoretisk 
og en praktisk prøve. Teorien er ikke så 
svær. Det er mere det, at have overblik-

ket, når man er ude på vandet. Det er 
dér, man skal blive bedre med erfarin-
gen. Banedommertjansen  består af 
flere opgaver: Bl.a. følger og styrer man 
løb, man står i starttårnet, tjekker både 
og indvejer letvægtsroere og styrmænd. 

”Uddannelsens længde afhænger af, 
hvor lang tid, du selv har mulighed for 
at give det. Den teoretiske prøve tager 
man, når man har haft sine kurser. Men 
ved den praktiske prøve er det de andre 
dommere, der bedømmer, hvornår du er 
klar til at gå til eksamen. Og din erfaring 
afhænger jo af, hvor mange regattaer, 
du kan nå at deltage i som aspirant,” 
forklarer Karen. 

Hun har rejst Danmark tyndt for at 
udføre sin gerning som banedommer. 
Hun er ”på”, fra regattaen starter til 
den er forbi. Dommerne sover ofte i 
tomandshytter på campingpladser og 
får deres transportomkostninger betalt. 
Men som Karen siger, skal man ikke bli-
ve dommer for ”frynsegodernes skyld”, 
men fordi man synes, at det er sjovt at 
være med.

Tabte klokken i vandet
Der sker også nogle gange dramatiske 

ting på vandet under løb, og særligt en 
episode husker Karen:

”Vi havde sendt mændenes dobbelt-
sculler af sted til DM på Bagsværd Sø, 
hvor det forrige løb havde været med 
lidt yngre roere. Pludselig får jeg en 
melding om, at der er en af de unge, der 
er kæntret længere nede ad banen. Der 
kom jeg med mit løb af store stærke 
mænd, så jeg var nødt til at afblæse lø-
bet, fordi det simpelthen blev for farligt. 
Det var jo ret ærgerligt, da de allerede 
havde roet 500 meter, men jeg måtte 
have klokken op og afblæse løbet. Det 
var første gang, jeg måtte stoppe et 
løb undervejs. Jeg blev så befippet, at 
jeg kom til at smide klokken i vandet,” 
griner Karen.  

DOMMERTJANSEN – 
SJOV OG DRAMATIK

Spændende international karriere
Nu aspirerer Karen til at blive interna-

tional dommer – her er der lidt mere 
”fryns”, da dommerne får lov at bo på 
hotel og får udlandsrejserne betalt. 

”Planen er, at jeg skal til eksamen og 
blive færdig som international dommer 
til sommer. Som national dommer, kan 
du søge om at komme ud til internati-
onale regattaer som en slags hjælpe-
dommer, National Technical Official 
(NTO) hedder det. Du laver arbejdet, 
men du har ikke ansvaret for det. Det 
har dommeren, som du følges med,” 
siger Karen, der har været til World Cup 
i kortbane sidste år som NTO. Derud-
over har hun været til Coastal EM i San 
Sebastian i Spanien i 2022 og Coastal 
VM i Barletta i Italien i 2023, og her var 
der både Beach Sprint og langdistan-
ce-coastal.

”Det er ret sjovt. Der er en meget 
anderledes atmosfære til coastal, det 
er mere ”beach-afslappet”, der er flere 
korte ærmer blandt  dommerne, færre 
slips mere polo. Det er en anden slags 
roere, men det tror jeg, kommer til at 
ændre sig, nu når det bliver olympisk. 
De store nationer er begyndt at sende 
mere ambitiøse roere til regattaerne, 
måske roere, der er på vej fra karrieren 
i baneroning. Men i beach sprint er det 
ikke en fordel at være en ældre erfaren 
roer, fordi de typisk vil blive overhalet 
af yngre kræfter, der er hurtigere til 
at løbe i sandet,” fortæller Karen og 
tilføjer, at for dommerne er det mere en 
observerende end korrigerende rolle, de 
udfylder til coastal. I virkeligheden skal 
dommerne først rigtigt til at definere 
præcis, hvilke roller de skal udfylde – 
ikke mindst til OL i Los Angeles i 2028. 

Asta og Karen på job til 
Euroslide i januar. De 
følges gerne ad til regat-
taer og hygger sig med 
opgaverne sammen.

Af Lena Baden

Karen Leth Jensen kan varmt anbefale tidligere kaproere at blive 
rodommere. Det er sjovt og spændende, og du kommer rundt i Dan-
mark eller sågar i verden.
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Karen er ”National Technical Officer” og skal som 
aspirant oplæres af erfarne dommere til internationa-
le regattaer som her ved Coastal VM i San Sebastian 
i Spanien. På modsatte side sikkerhedstjekker Karen 
finnernes båd ved samme regatta. 
Foto Karen Leth
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 På Dansk Forening for 
Rosports hjemmeside, kan 

man under fanen ”Dan-
marksåren” finde følgende 

citat skrevet af sportschef 
Thor Juul Kristensen: 
”I en gammel færøsk vise fra 

det 14. århundrede kan man læse 
om helten Olgar Danski. Olgar 

kommer af navnet Oddgeir som 
på oldnordisk betyder spydspids. 

Oddgeir kommer fra det franske Ogier, 
som er det oprindelige navn på den 
mytologiske krigshelt, der berettes om 
i begyndelsen af 1200-tallet i heltedig-
tet La Chevalerie d’Ogier de Danemar-
che. Her hyldes den stærke danske helt 
og hærfører, som endte med at sikre 
Frankerriget, og dermed grundlæggel-
sen af landet Frankrig, under kejseren 
Karl den Store. Og ja, Ogier er fransk for 
Holger, Holger Danske, den nu hvilende 
kæmpe som rejser sig fra kælderen 
under Kronborg når Danmark er i nød. 

Sverri er vores spydspids, vores Od-
dgeir, som dansk roning sender i kamp i 
Frankerriget” citat slut. 

Sverri Nielsen kom til Danmark fra 
Færøerne på opfordring af DSR’s da-
værende kaproningschef, Rune Gärtner 
som mente, at den unge færing nok 

var værd at satse på som fremtidens 
topatlet for rosporten 

Og det tør siges, at Rune havde tæft 
for at spotte talentet. På ti år forvand-
lede Sverri sig fra vild og voldsom 
ungdomsroer i havroning – hvor roning 
foregår på åbent hav med elementer-
nes rasen som ekstra udfordring til båd 
og mandskab – til moden og målrettet 
stormester i singlesculler på kortbane.   

I dag er Sverri med sine 30 år i sit livs 
bedste form, fysisk og mentalt og er 
indtil videre vores, rosportens, største 
olympiske medaljehåb ved OL i Paris til 
sommer. Jeg har indkaldt Sverri til en 
nok så venskabelig samtale om lidt af 
hvert, dog mest om ham selv og den 
nærmeste fremtid.  

Først lidt baggrund
”Min opvækst på Færøerne i 90’erne 

og 00’erne har været meget præget af 
sport. Jeg fik som barn og ung afprøvet 
de fleste muligheder, som vores lille 
landsby Miðvágur kunne tilbyde såsom 
fodbold, badminton og senere fitness 
for at holde mig i form, inden jeg for 
alvor begyndte at ro. Først i ergometer 
og senere i den færøske udgave af en 
kaproningsbåd.  

I 2010 kom jeg til Danmark i efter-
årsferien på initiativ fra Rune som 
mente, at jeg burde komme herned for 
at kunne udvikle mit potentiale som 
kaproer i outrigger. Jeg havde været i 
Danmark før bl. a. på musikefterskole, 
hvor jeg kun holdt en måned, før jeg 
tog hjem igen. Jeg var ikke klar til at 
forlade Færøerne og jeg savnede alt det 
derhjemme. Vennerne, familien, landet, 
-det hele. Efter en del snak frem og 
tilbage, blev jeg overtalt til at prøve Dan-
mark igen. Det blev til 1.g på Færøerne 
og herefter til 2. og 3. g i Bagsværd” 

Med en VM-sølvmedalje i bagagen fra 
VM i 2019 var deltagelse ved OL i Tokyo 
2020 sikret, og Sverri havde nået endnu 
et topmål, der meget vel kunne overgås 
med endnu en toppræstation, nemlig en 
olympisk medalje. Træning og timing 
for den ultimative præstation var nøje 
planlagt og iscenesat til mindste detalje 
af træner og holdet bag Sverri. Intet var 
overladt til tilfældighederne. Og allige-
vel væltede læsset. Corona satte en 
stopper for alle olympiske ambitioner 
da legene blev aflyst og udsat til 2021. 

Dansk rosports olympiske medaljedrømme hviler 
i øjeblikket på en enkelt mand i en lille båd med to 
årer. Sverri Nielsen er ingen drømmer, men 
han har en ambition – den kender han 
prisen på og er villig til at betale. 

Foto Balint Czucz

Af Antonie Lauritzen
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Benspænd og knuste drømme 
Sæsonen 2020-2021 blev et antikli-

maks i forhold til OL-drømmen.  
”Lige før aflysningen af OL i ’20, var 

jeg inde i en rigtig god stime. Det kørte 
for mig tidligt på sæsonen. Jeg blev 
bare bedre og bedre, og da det hele 
så blev aflyst, valgte jeg sammen med 
min træner Thomas Poulsen og DRC, 
at træde lidt tilbage, slappe lidt mere 
af og bare træne for at træne og holde 
formen ved lige, så jeg ikke kørte træt i 
det. Men tidsperspektivet p.gr.a. Coro-
na-epidemien var usikkert, og jo længe-
re tid der gik i uvished, jo mere mistede 
jeg motivation og målrettethed.

Sæsonen op til VM i 2023 sad heller 
ikke lige i skabet for Sverri. 

”Jeg synes ikke, at vi (landsholdet) 
fortjente mere, end hvad vi fik med 
hjem fra VM sidste år. Jeg synes ikke, 
at jeg selv var god nok til at tage en 
medalje, men var glad for at komme i 
finalen og dermed kvalificere mig til OL 
i Paris. Jeg havde trods alt roet hurtige-
re end tidligere i løbet af sæsonen og 
følte, at jeg godt kunne gå efter en me-
dalje, når nu finalen var sikret, så det var 
mit mål. Men det lykkedes bare ikke.  

Hele sæsonen har bare ikke været 
god. Den var ikke professionelt nok 
orkestreret, og jeg syntes ikke, at jeg fik 
nok ud af Thomas, samtidig med at jeg 
havde haft svært ved at hive mig selv 
op og komme tilbage på niveau. Så træ-

ningen foregik mest kun som en rutine, 
uden passion og lyst, og uden at jeg 
stillede mig selv spørgsmålet: Hvorfor?  

Man bliver nødt til at have et større 
fokus og gå efter at blive bedre i den 
daglige træning, fordi det kommer ikke 
af sig selv. Du kan ikke bare træne uden 
et mål. Det skaber ikke grundlaget for 
at blive bedre og have ambition om at 
være verdens bedste atlet. Hver dag!” 

Troværdighed
For Sverri er troværdighed en motiva-

tion i sig selv. At stå fast ved at være 
den atlet han er, og at han er til at stole 
på for alle, der har investeret i hans 
rokarriere.

”Jeg gør det her, først og fremmest 
for mig selv. På godt og ondt. Jeg bliver 
nødt til at fokusere på mig selv og mine 
behov, for at få mine ”ting” til at virke 
for mig. Selvfølgelig skal jeg kunne 
rumme andre mennesker, men jeg må 
stille nogle rammer op for mine valg og 
fravalg, herunder deltagelse i det socia-
le liv, og det har da sine omkostninger 
for os alle. Min familie har accepteret, 
at jeg f.eks. ikke kommer hjem til Færø-
erne til fødselsdage og barnedåb.”  

”Jeg vil gerne have, at jeg, når jeg gør 
mig klar til de store konkurrencer ved, 
at jeg har gjort det, som jeg synes er 
den rigtige måde at forberede mig på, 
og at jeg har gjort alt hvad kunne for at 
nå mit mål. Hvis jeg går på kompromis 

med det, så planter der sig en tvivl i 
mig om, at har jeg nu også faktisk gjort 
hvad jeg kunne? Det er meget vigtigt for 
mig, at jeg går hele planken ud!” 

”Min træner (Jens Wilhelmsen), DRC 
og mine sponsorer skal kunne regne 
med mig. Have tillid til og give mig den 
plads, som jeg har brug for når jeg si-
ger, at det er sådan her, jeg vil gøre det, 
og at det er de her ting, der fungerer for 
mig.” 

”Det er jo ikke sjovt at ro på det her 
niveau, men det skal være fedt, for at 
man gider blive ved, dag ud og dag ind. 
År efter år. Det er ikke nok at være den 
bedste i Danmark. Man skal være den 
bedste i verden, for at jeg kan finde mo-
tivationen til at blive ved med at træne”.  

”Jeg synes, at vi i herregruppen er 
kommet ind i et godt miljø og som 
fungerer. Det har jeg længe efterspurgt. 
Jeg vil gerne have et hold omring mig, 
som foruden træner og fysioterapeut 
også omfatter andre roere, f.eks. 
Joachim og Frederik fra M2-. Det er 
folk, som jeg sparrer rigtig godt med 
og gerne vil have med på træningslejre, 
og som jeg er villig til at ofre noget for, 
fordi jeg kan se, at det gør en forskel 
at have dem med. Det har taget noget 
tid at komme derhen, og det har skabt 
nogle konflikter undervejs og krævet 
noget udvikling at komme frem til. 

 Vi træner meget struktureret sam-
men, og jeg vil gå langt for dem, som 

Sverri har sine største 
fans blandt familien - 
her med søsteren Elsa 
og hendes lille datter 
til DM i ergomter. 

jeg føler giver mig noget brugbart 
feedback. Så vil jeg gerne gengælde 
det ved f. eks. at lave om på mine vaner 
eller programmer, hvis det betyder, at vi 
kan træne sammen og gøre både mig 
og dem bedre”.  

Hierarki og ansvar er en nødvendighed  
I toppen af idræt er der ingen plads 

til middelmådighed. Det burde sige sig 
selv, og hvad enten man bryder sig om 
det eller ej, så findes der et hierarki, 
når det gælder elitesport. Og det synes 
Sverri er en god ting. Hierarkiet handler 
ikke om stjerner og vandbærere, men 
om målsætning og ansvar og er der-
med med til at rangordne indsatsen og 
fordele resurserne der, hvor det giver 
mest mening og udbytte for den enkelte 
roer og dermed for hele holdet. 

”Man skal gøre sig fortjent til opmærk-
somheden fra omverdenen, dvs. træ-
neren, centret, medroerne, sponsorer 
mv. Og ja, du har mere ret til respekt og 
positiv forskelsbehandling, når du har 
en VM- eller OL medalje på CV’et. Det 
er ikke nok at møde op til et VM (2023) 
med en målsætning om blot at kvalifi-
cere sig til OL, for så er den finaleplads 
det kræver, allerede for langt væk. Vi 
har brug for at der bliver skruet op for 
ambitionerne”. 

”Jeg har ikke noget imod at gå ud at 
sige at mit mål er, at være den bedste 
i verden, men jeg vil gøre det ved at nå 
det allerhøjeste niveau, som jeg kan. En 
ting er, at jeg sigter efter at vinde, men 
jeg ved også, at det er min egen ud-
vikling og det at være så god, som jeg 

overhovedet kan blive, der er vigtigst 
for mig”   

Den professionelle indgang til det, at 
være eliteatlet gør Sverri til en guldgru-
be i sig selv, når det gælder om at dele 
ud af sin viden og erfaring om, hvad der 
skal til for at han og de, han har om-
kring sig, kan præstere optimalt. Guldet 
har derfor materialiseret sig for Sverri 
længe inden konkurrencestart. Resten 
er en formsag.

”Min træner, DRC og 
mine sponsorer skal 

kunne regne med 
mig. Have tillid til og 
give mig den plads, 
som jeg har brug for, 
når jeg siger, at det er 
sådan her, jeg vil gøre 
det, og at det er de her 
ting, der fungerer for 
mig. 
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Årets generalforsamling blev 
afholdt den 23. november 
med deltagelse af cirka 60    
medlemmer.   

Mindeord om afdøde medlemmer 
Før formand Kasper Haagensen gik i 

gang med selve beretningen, bad han 
os mindes tre medlemmer, som var 
gået bort i det forgangne år: 

Bjarne Eltang repræsenterede Dan-
mark ved OL 1988 i Seoul, hvor han del-
tog i dobbeltsculler sammen med Per 
Rasmussen. Per og Bjarne nåede frem 
til finalen, og endte som nr. 6 ud af 16 
deltagende både. Bjarne Eltang vandt to 
VM-guldmedaljer i letvægtssinglescul-
ler ved hhv. VM 1983 i Duisburg og VM 
1984 i Nottingham.  

Mette Kræmmer Hansen havde nogle 
fine kaproningsår i DSR og blev udtaget 
til VM i letvægtsdobbeltsculler sammen 
med Mette Bloch i 1987, hvor det fore-
gik på Bagsværd Sø. Mette og Mette 
nåede A-finalen og blev nr. 6. 

Ritmer Clausen blev medlem af DSR 
i 2015 og havde været aktiv på mange 
fronter – motionsroning, langture og 
ikke mindst det sociale område.  

FORMANDENS BERETNING  
Kasper Haagensen oplyste, at vi ved 

udgangen af september havde ca. 25 
flere medlemmer i 2023 end i 2022, idet 
medlemstallet er 808 mod 785 i 2022, 
altså en positiv udvikling. 

Han orienterede om div. forbedringstil-
tag i klubhuset, der er foretaget eller vil 
blive foretaget snarest. 

UDDELING AF PRISER
Guldstanderen

Martin Grand Ast motiverede udde-
lingen af guldstanderen til Lars Haut. 
Guldstanderen, som har været uddelt 
siden 2003, gives til et medlem, som 
har gjort en ekstra stor indsats på båd-
pladsen, på et hold eller i forbindelse 
med vedligeholdelse mv. Martin frem-
hævede især Lars Hauts indsats med at 
holde motorbådene driftsklare både på 
Bagsværd og i Svanemøllen. 

Alligatoren
Alligatoren, der første gang blev ud-

delt i 1960 og som er en vandrepræmie 
for særlig påskønnelse til en, der frem-
mer klublivet, gik til Lærke Rasmussen. 
Kasper motiverede uddelingen med, at 

Lærke gennem de sidste år har arbejdet 
mere og mere med det sociale i DSR, og 
uanset at hun har været det meste af 
jorden rundt med sin roning, er det som 
om, at klubhuset i Svanemøllehavnen 
er de bedste og mest trygge rammer af 
opholde sig i for Lærke.  

Sejrsmasten 
Sejrsmasten, som første gang blev 

uddelt i 1934 – i øvrigt til Herman Rée, 
der straks udsatte den som vandrepræ-
mie – gives til et eller flere medlemmer, 
som i den forløbne sæson har udført et 
særlig fortjenstfuldt arbejde for kapro-
ningen i DSR. Sejrsmasten blev uddelt 
af Martin Grand Ast og gik til Florian 
Franzen og Jonas Grønkjær Petersen 
for deres arbejde med uni-holdet, hvor 
DSR i år havde kunnet mønstre det 
største antal uni-roere og havde skaffet 
Asbjørn Torps mindepokal til huse. 

Papirkniven
Herefter motiverede Anne Yde udde-

ling af papirkniven, som er klubbens 
næstfineste æresbevisning, til Niels 
Bak Henriksen. Papirkniven blev uddelt 
første gang i 1925 og går til en, der 
har ydet en ekstra indsats for klubben. 
Niels Bak fik kniven for sit store arbejde 
med bådvedligeholdelse og organise-
ring. Niels Bak har sat et stort aftryk 
på alles hverdag i klubben sagde Anne 
Yde. Hun nævnte, at Niels Bak er den, 
der – bortset fra Johan Frydendal – 
har siddet længst tid i bestyrelsen, og 
sagde hun, altid er ”generøs med sin 
ordstrøm”.  

Æresmedlem
Derefter blev Paul Brüniche-Olsen ud-

nævnt til æresmedlem. Kasper motive-
rede udnævnelsen og sagde bl.a., at det 
sker meget sjældent, at nogen udnæv-
nes til æresmedlem. DSR har gennem 
sin 156 års eksistens blot haft 22 æres-
medlemmer. Et æresmedlem har gjort 
en ekstraordinær indsats for klubben 
gennem mange år, taget ansvar for op-
gaver i og omkring klubben og gjort det 
på ekstraordinær vis. Paul Brüniche-Ol-
sen blev medlem af klubben i 1988 og 
gennem de 35 år har han påtaget sig 
forskellige opgaver: instruktion, hjulpet 
til med morgenroningen, været formand 
for DSR, været formand for Rées legat, 
været formand for DSR’s venner mv. 

DFfR’s langtursnål 
Til slut uddelte og motiverede Niels 

Bak uddelingen af DFfRs langtursnål. 
Nålen tilfaldt Jørgen Elgaard Larsen, 
som har været på en mindst 25 langtu-
re og været med til at arrangere mange 
langture – også kaninlangture.  

Spændende tilbygning præsenteret
Efter uddeling af hædersbevisninger-

ne viste formanden på slides og i tale 
skitserne til den kommende tilbygning/
ombygning af de nuværende trænings-
lokaler mod syd, så lokalerne til inden-
dørstræning optimeres. Tilbygningen 
anslås at ville koste 60-80 mio. kr., der 
skal findes via eksterne fonde.  

Præsentationen gav anledning til en 
række spørgsmål og en længere diskus-
sion. Der vil på et senere tidspunkt 
blive indkaldt til et medlemsmøde om 
projektet. 

REGNSKAB OG KONTINGENT
Kasserer Johan Frydendahl gen-

nemgik herefter (for 37. gang som 
kasserer!) årsregnskabet, som viste et 
overskud på ca. 1,5 mio. kr. 

Beløbet var dog påvirket af, at der var 
indeholdt en større donation til renove-
ring af terrasserne – som var dispone-
ret –  og at den ”normale drift” derfor 
viste et underskud på 161.000. 

Johan fremlagde budgettet for 2024, 
hvor bestyrelsen foreslog en kon-
tingentstigning på 10 kr. pr. måned, 
således at kontingentet bliver på 285 kr. 
pr. måned, svarende til 3.420 kr. pr. år. 
Dette blev vedtaget. 

SÆRLIGE FORSLAG 
Der var ikke indkommet særlige 

forslag til behandling på generalfor-
samlingen. 

VALG TIL BESTYRELSEN 
Formand Kasper Haagensen, kasserer 

Johan Frydendahl, sekretær Marie Erika 
Busch, motionsrochef Lone Haulund 
Christensen, langtursrochef Niels Bak, 
kaproningschef Mads Fischer og hus-
forvalter Hans Søndergård genopstille-
de og blev alle genvalgt med applaus. 

Martin Grand Ast stillede op som 
sportsrochef for Svanemølleaktiviteter 
og blev nyvalgt med applaus. 

Stillingen som materielforvalter er 
fortsat vakant, ligesom ingen opstil-
lede til posterne som kajakrochef og 
instruktionsrochef, der derfor også er 
ubesatte. 

Mads Gydesen og Kristian Pryds 
genopstillede som revisorer og blev 
genvalgt med applaus. 

 Til valg af repræsentanter til DFfR 
foreslog bestyrelsen sig selv. Bestyrel-
sen udpeger selv repræsentanter.  

Udvidelse af Svanemøllematchen 
Jørgen Elgaard Larsen opkastede 

under eventuelt ideen om at udvide 
kredsen af roklubber til Svanemøl-
le-matchen. Referenten nævnte, at et 
velfungerende køkken og bar er alfa og 
omega for klublivet på første sal, og 
opfordrede til, at vi står sammen om at 
hjælpe til og tage barvagterne. Ge
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(På baggrund af det officielle fulde referat, der er 
udarbejdet af Peder Juhl Madsen) 

GF afslørede 
store planer  
for udvidelse 
og renove-
ring af vores 
gamle klub. 
Vi mindedes 
Bjarne El-
tang og Met-
te Kræmmer. 
Vi fik uddelt 
alle priserne.
Vi fik et nyt 
æresmedlem 
– tidligere 
formand 
Paul Brüni-
che-Olsen.
Der kom en 
hund på ta-
lerstolen, og 
vi fik dessert 
til GF-mid-
dagen.

Mod uret: Sejrsmasten gik til Florian Franzen og Jonas G. Petersen; Paul Brüniche-Olsen takker for æresmedlemskabet; Natasha Frandsen hav-
de sin hund med til generalforsamlingen, og på talerstolen, da hun kommenterede planerne for ombygningen. Lars Haut fik Guldstanderen for 
sin store hjælpsomhed, når tingene ikke virker i klubben. Lærke Rasmussen får årets Alligator; Niels Bak får Papirkniven overrakt af Ane Yde. 
Johan Frydendahl får en snak med arkitekt og DSR-medlem Ester Usaj, der har rådgivet om arkitektforslaget, der er tegnet af arkitekt Pálmar 
Kristmundsson. I pausen kunne medlemmerne summe og besigtige renderingerne. 

Tekst Lars Bundesen/
Foto Lars Bundesen/
Lena Baden
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DET LANGE FAST   TRACK TIL OL

De sidste par måneder er 
ergometerlokalet hver man-
dag, onsdag og søndag blevet 
fyldt op af en flok høje og 

unge mennesker. Allesammen helt nye 
til roning og en del af talentprojektet 
”Fasttrack til OL” (FTOL). Et projekt 
søsat af Kraftcenter København (KCK) 
med målet om at finde og skabe roere 
på verdensklasseniveau. Håbet er, at 
roerne kan kvalificere sig og tage me-
daljer ved OL i 2028 eller 2032.  

Således har KCK, anført af Mette 
Dyrlund (udviklingskoordinator i KCK), 
turneret rundt på de københavnske 
gymnasier med et målebånd, en Con-
cept2 dynomaskine og en kondicykel 
for at finde unge mennesker med et 
arm- og benspænd og en højde og 
styrke, der kan skabe forhåbning om et 
uforløst potentiale for roning.  

De nye roere inviteres til et infomøde 
om projektet, hvor de hører om, hvad 
der kræves, og for at vise, hvad det kan 
blive til, vises videoen af Mads og Ras-
mus’ OL-guldmedaljefinale fra London, 
2012. Har de fået blod på tanden og 

takker ja, bliver de inviteret med til et 
tre-måneders træningsforløb.  

 To af de nye roere, Victor og Lenke, 
møder jeg en weekend i januar, hvor 
alle FTOL-roerne er samlet til træ-
ningsweekend i DSR og KVIK. Victor er 
fra sidste års gruppe, og indgår derfor 
nu i den ordinære kaproningsgruppe 
på lige fod med de andre, mens Lenke 
er en del af den gruppe, der startede i 
november.  

Begge går i gymnasiet og blev efter 
de indledende tests og mål udvalgt til 
gruppen, som de valgte at takke ja til. 
”Jeg savnede at have et formål med 
min træning og sport. Tidligere er jeg 
gået lidt død i det, men jeg motiveres 
meget af de meget ambitiøse mål. 
Det at vide at jeg i kraft af min højde 
og styrke har en chance for at komme 
til OL gjorde, at jeg sagde ja”, fortæl-
ler Victor. Også for Lenke er det høje 
ambitionsniveau i projektet afgørende 
for hendes motivation: ”Det er sjovt at 
få lov at prøve sig selv af og teste sin 
udholdenhed og kondition”.  

Fysiske krav og inspiration 
At få lov at prøve sig selv af og være 

ambitiøs med træningen er der rig 
mulighed for, fortæller Johhny Bo, som 
sammen med Florian Franzen står for 
de nye roeres træning. Der er i år indført 
en 20 minutters all-out test på cykel kun 
en måned inde i projektet, som genta-
ges efter endnu en måned. Testen skal 
både give trænerne et praj om, hvor de 
kan lægge træningszoner, og om roerne 
responderer på den udførte træning, 
men den skal i høj grad også motivere 
de unge til at give den en skalle.

”De skal mærke, at der er en vis 
seriøsitet i det her, og hvis de lægger 
en indsats, betaler det sig også. Det har 
fungeret rigtig godt i år.” 

Johnny er meget inspireret af det hol-
landske setup, fordi det er de holland-
ske roere, der i disse år står på næsten 
alle medaljeskamler internationalt. 

Han viser de unge roere de fysiske 
benchmarks og den træning, der kræ-
ves af de hollandske roere

”De træner 1025 timer om året, i snit 
21 timer om ugen, 48 uger om året – og 

så ror de over 8000 km om året. Det 
skal vores roere ikke nu, men de skal 
vide, hvad det kræver, og de skal vide, 
hvor vi skal hen, det tror jeg også på 
kan motivere dem.” 

Langsom opbygning
Første opgave er dog langsomt at 

bygge roerne op til at kunne klare den 
hårde fysiske træning, derfor har de 
ekstra fokus på coretræning og ud-
strækning, samt en langsom indkøring i 
ergometeret med 20 minutters tek-
niktræning, mens kredsløbstræningen 
foregår på cykel. Først når teknikken er 
lidt bedre på plads, får de kørt lidt hår-
dere på i ergometer, fortæller Johnny. 
Planen er dermed, at de til næste inden-

dørssæson er fysisk klar til at køre med 
i den ordinære kaproningsgruppe. 

Fællesskab og motivation 
Adspurgt til hvad det fede ved roning 

er, nævner både Victor og Lenke klub-
bens miljø og fællesskab.

”Fællesskabet i klubben er så fedt. 
Man kan komme ned og få en pause fra 
sin hverdag. At man kan ro med 30-40 
mennesker, man ikke kender,” siger 
Lenke, og Victor supplerer: ”Vi har et 
super godt træningsmiljø, og de andre 
roere er blevet nogle af mine rigtig gode 
venner. Vi har også rejst sammen uden 
for roning, og det at have gode menne-
sker omkring mig, giver mig lyst til at 
blive ved”.  

Netop fællesskabet og at få skabt et 
godt og konkurrencepræget trænings-
miljø, hvor man løfter og presser hinan-
den, er en vigtig grundsten og noget, de 

i trænergruppen har fokus på, fortæller 
Johnny.

”Vi prøver at skabe en klubånd og 
noget liv i kaproningsafdelingen. Der 
skal være en god dynamik i gruppen, 
hvor man er med til at udvikle hinan-
den. Vi skal have det skægt og turde 
at skubbe lidt til hinanden, ’Nå, du 
var da lidt langsom i dag’, så vi får et 
træningsmiljø, hvor vi stille og roligt, 
på den gode måde, presser hinanden. 
Hvor de unge mennesker lærer at være 
dedikerede og koncentrerede, og hvor 
gruppen, selvom de er konkurrenter, er 
klubkammerater.” 

Udover det gode træningsmiljø, er 
særligt to ting vigtige for Johnny at 
indprente i de nye roere de første tre 

måneder; for 
det første 
vigtigheden i 
at dukke op og 
gennemføre 
sin træning. 
”Det vigtigste 
er, at de møder 
op, for så kan 
Florian og jeg 
hjælpe dem. 
Hvis ikke de 
kommer, kan 

vi ikke hjælpe dem. Og så skal de 
gennemføre; man færdiggør, hvad man 
har startet.” 

Dernæst at de skal huske at være 
unge mennesker.

”De skal på ingen måde glemme at 
være unge mennesker i det her, der 
skal også være plads til at gå ud, 
feste og buldre. Det fortryder jeg 
nogle gange, når de kommer 
dagen efter,” griner Johnny. 
”Roning skal selvfølgelige 
være det primære, men der 
skal også være plads til alt det 
andet – ellers fungerer man ikke 
som menneske.”  

DM – et skridt på vejen 
Victor og Lenke stillede begge op til 

DM i Gladsaxe d. 20. januar 2024. Hvor 
Lenke fortsat indkøres i rotræningen 
og derfor roede 4x500m stafet med de 

andre FTOL-roere – var Victor på den 
klassiske 2000 m distance i U19-klas-
sen. Her formåede han at blande sig i 
medaljerne og fik  en flot sølvmedalje 
kun ét sekund fra nr. 1. Dermed har de 
taget første skridt mod det store mål.

”Det store mål er OL og gerne en 
OL-medalje, men jeg tager det også 
lidt, som det kommer. For nu er målet 
at komme med til nogle store interna-
tionale regattaer som U19-EM og -VM,” 
fortæller Victor. 

Lenke drømmer også om OL, men 
ligesom Victor er der flere 
delmål på vejen, og i første 
omgang handler det bare 
om at komme på vandet.
”Jeg har ikke været på 
vandet endnu, det glæder 
jeg mig meget til. Jeg 
har hørt fra de ældre 
kaproere, at vandet er 
100 gange federe end 
ergorummet.” 

Lenke tv. til DM i ergome-
ter. Hun deltog i gymna-
sie- og skolestafet og fik 
en 3. plads. Th. tre dage 
om ugen mødes store 
stærke fasttrack-roere til 
fælles træning i ergome-
terrummet med Johnny 
Bo og Florian Franzen 
som kyndige trænere. 
Foto på side 19, Victor til 
DM i ergometer, hvor han 
vandt sølv i sin klasse på 
2000 m.

Kraftcenter København har hentet talenter til DSR og KVIK fra 
gymnasier i nærområet, som træner i begge klubber og er indstil-
let på at forsøge fasttrack til OL i 2028 og 2032. Bladet har talt 
med træner Johnny Bo og to af roerne, som er medlem af DSR. 

”Vi prøver at skabe en klubånd 
og noget liv i kaproningsafde-
lingen. Der skal være en god 
dynamik i gruppen, hvor man   

 er med til at udvikle hinanden.   
 Johnny Bo, træner 

Af Lærke Rasmussen

Foto Lena Baden 



DSR-bladet vil ikke stå tilba-
ge for andre ledende medier 
med hensyn til at dække den 
nylige kongeudnævnelse. 
Kong Frederik X’s morfar, 
Kong Frederik IX, var i man-
ge år et aktivt medlem af 
DSR, og desuden protektor 
for klubben fra 1928 til sin 
død i 1972. Han skrev ne-
denstående indlæg i klub-
bens årbog i 1940. Vi kan jo 
så kun beklage, at vores nye 
konge har prioriteret andre 
sportsgrene end sin morfar.  

HVORFOR JEG ROR! 
Af Kronprins Frederik/Foto Henning Amelung

Fra mine tidligste drengeår 
har jeg plasket omkring 
i en jolle enten på År-
husbugten, Lyngby Sø 
eller ved Skagen, hvor 
jeg havde min egen kano, 
men der skulle gå over 30 

år, før jeg som aktiv deltager stiftede 
bekendtskab med rosporten. 

O, herlig rosport! Hvilke rigdomme har 
du ikke skænket af dit overflødigheds-
horn. 

Kan man tænke sig noget skønnere 
end en sommermorgen komme ud i 
DSR og tage sig en tur på Svanemølle-
bugten, mens byen vågner, eller at kom-
me ud og få lidt kølighed på Sundet? 
Nej – afgjort ikke! 

Jeg må på det indstændigste opfordre 
alle unge studenter til at blive medlem-
mer af D.S.R., og jeg garanterer samti-

dig for, at de ikke vil fortryde det. 
At melde sig ind i en roklub er ikke 

ensbetydende med, at man skal være 
kaproer, det er jo ganske overladt til 
en selv, og desuden er der jo mange, 
som af hensyn til studierne ikke har tid 
til at passe træningen, men så er der 
motionsroningen, og i den kan alle være 
med, høste sundhed og velvære uden at 
skulle tænke på ændringer i den daglige 
livsførelse, og til motionsroning kan 
man altid få tid. 

For resten vil jeg lige knytte en lille 
bemærkning til denne sidste form for 
roning; det er den sikre vej til kapro-
ningsbanen! – Sådan er det gået mig 
selv, hvilket efterårskaproningen i 
havnen beviser. 

Træningen til kaproningen har også 
sin charme, selv om der må slides 
bravt, men så høster man lønnen for 

sine anstrengelser og små ærgrelser, 
når det afgørende løb er forbi, og man 
ved en pæn placering har skænket sin 
klub en ny, lille stander eller i det mind-
ste en smuk omtale. 

Den tredje kategori er langtursroning; 
den siges at være den bedste form for 
roning. Personligt kender jeg ikke noget 
til den, men af de forskellige udtalelser 
og beretninger fra deltagerne i sådan en 
tur, bliver man hurtigt klar over én ting: 
langtursroer eller overhovedet ikke roer! 

Eet dækker imidlertid alle 3 former for 
roning, nemlig: Klublivet. I klubben mø-
der man en mængde unge mennesker, 
som alle er besjælede af den samme 
tanke: gennem den friske og sunde 
sport at træne legeme og sjæl til de 
opgaver, der stilles til den unge danske 
mand, som vil dygtiggøre sig til gavn og 
ære for vort gamle Danmark. 
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Fortvivl ikke - standerhejsningen er 
søndag d. 7. april kl. 12.00. Kom til 
DSR og få en festlig dag med dine 
rokammerater og familie, vi hylder 
Mads Rasmussen og Rasmus Quist 
optagelse i Idrættens Hall of Fame 
(2021), 
HKH Prinsesse Benedikte deltager 
i denne hyldest, ligesom vi marke-
rer Prinsessens kommende 80 års 
fødselsdag og ikke mindst, kan du 

Langtursudvalget afholdt onsdag 
d. 17. januar en langtursbillede- 
og inspirationsaften i Konge-
værelset, hvor vi snakkede om 

planerne og mulighederne for langture i 
sæson 2024. 

Samtidig kiggede vi tilbage på en 
rigtig god langturssæson 2023 i form 
af billeder fra turene i sidste sæson. 
Her har roere fra DSR været på langtur 
i Tolo i Grækenland, på floder, søer og 
kanaler i området sydøst for Berlin, 
weekendture i Danmark fra Sønderborg 
til Bornholm og en skøn kaninlangtur til 
Nykøbing Falster samt tur til Aalborg, 
som stort set blæste væk. Derudover 
har der været private langture i Næst-
ved, fra København til Stockholm, en 
ugetur i Dalsland i Sverige og rundt om 
Fyn. 

Langturssæsonen 2024 byder på to 
aspirantture for langtursstyrmænd, hvor 
Kenneth Lagoni arrangerer en tur fra 
Vordingborg mod Møn i Kristi himmel-
fartsferien, Morten Lorenzen arrangerer 

Af Emil Christiansen, på vegne af Langtursudvalget 

VIL DU MED PÅ 
LANGTUR I 2024?

Standerhejsning med prinsesse

Måske bliver du vinder af årets  
langtursbillede 

nyde Studentersangernes kvidrende 
forårshumør og formandens velop-
lagte, velforberedte og vældige tale, 

efterfulgt af en delikat buffet, med 
sild, pålæg, salat og lune retter, ost, 
kaffe og kage.
Billetter sælges 85 kr for buffetten. 
Det er uhørt billigt for denne gode 
kvalitet - for en buffet til en reel værdi 
af 150 kr!! 
Øl, snaps, vin og sodavand kan købes 
til særdeles rimelige priser!
Tilmelding til buffet er påkrævet på : 
dsr.safeticket.dk/

en tur til Schwerin i pinsen. Derudover 
er der planer om en langtur til Paris i 
påsken, sommerferielangtur til Rügen, 
en ugetur til Gudenåen i slut-august/ 
start-september og selvfølgelig en ka-
ninlangtur kun for årets kaniner. Derud-
over vil langtursudvalget bestræbe sig 
på at arrangere nogle endags-langture i 
løbet af sæsonen. 

Til langtursbillede- og inspirationsafte-
nen blev der traditionen tro også stemt 
om titlen som årets langtursbillede. Der 
blev hurtigt valgt tre finalister ud af alle 
de viste billeder, og efter en afstemning 
fik 1. pladsen 9 stemmer, 2. pladsen 8 
stemmer og 3. pladsen fik 7 stemmer - 
så det var meget tæt løb. 

Er du blevet nysgerrig på langture, så 
læs mere via linket. Du er også meget 
velkommen til at hive fat i en fra lang-
tursudvalget.   

danskestudentersroklub.dk/til-vands/
langture/ 

Går du også og venter utålmodigt på sæsonstart for roningen?

Af Kasper Haagensen/Foto Lena Baden

Kronprins Frederik med tatoveringer, der er en sømand værdig, på rotur i 
inrigger med den senere formand for klubben Gudmund Schack.

2. plads taget af Pia Åbo Østergaard. Tur til 
Berlin med Jørgen E. Larsen og en hemmelig 
DSR-roers ben stikkende op i luften.

1. plads taget af Jørgen E. Larsen på langtur Fyn rundt

3. plads taget af Jørgen E. Larsen på Fyn 
rundt ved Storebæltsbroen. Nina Enevig og 
Emil Christianse dukker sig ved lavbroen.

https://dsr.safeticket.dk/
https://danskestudentersroklub.dk/til-vands/langture/
https://danskestudentersroklub.dk/til-vands/langture/
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YOGA GYMNASTIK CROSSFIT* CIRKELTRÆN.

MANDAG 16.30 – 18.00 
18.00 – 19.30 17.30 – 18.30

TIRSDAG 07.00 - 08.00 17.30 -18.30 17.30 - 18.30

ONSDAG 17.00 -18.30  
18.30 -20.00** 

TORSDAG 17.30 -18.30 18.30 -19.30

FREDAG 07.30 - 08.30 
18.30 - 19.30** 

SØNDAG 10.00 -11.30

Tøjudvalg 
Natasha Frandsen 
toejudvalg@danskestudent-
ersroklub.dk

Barudvalg 
Ane Yde Skaksen 
2616 8050 
baren@danskestudent-
ersroklub.dk

Kontingentkasserer 
Bente Kjøller 
kontingent@danskestudent-
ersroklub.dk

Husforvalter 
Hans Søndergaard 
2728 1191 
husforvalter@danskestudent-
ersroklub.dk

Langtursrochef 
Niels Bak Henriksen 
2639 0625 
langtur@danskestudent-
ersroklub.dk

Orienteringssektion 
Formand  
Ronald Clausen 
4588 5886 
ronald@brclausen.dk

 
Sportsrochef  
Martin Grand Ast 
sport@danskestudent-
ersroklub.dk

Motionsrochef 
Lone Haulund Christensen 
motion@danskestudent-
ersroklub.dk

Kajakrochef 
Vakant 
kajak@danskestudent-
ersroklub.dk

Kaproningschef 
Mads Fischer 
kaproning@danskestudent-
ersroklub.dk

Materieludvalg 
materiel@danskestudentersroklub.dk

Instruktionsrochef 
Vakant 
instruktion@danskestudent-
ersroklub.dk

Kasserer 
Johan Frydendahl 
2278 9917 
kasserer@danskestudent-
ersroklub.dk

Formand 
Kasper Haagensen 
4083 5535 
formand@danskestudent-
ersroklub.dk

Sekretær 
Marie Erika Busch 
2463 1681 
sekretaer@danskestudent-
ersroklub.dk
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Vil du læse bestyrelsens referater, 
så findes de her: Groupcare/DSR 
mailliste/filer/ Bestyrelsesreferater

Danske Studenters Roklub 
Strandvænget 55  
2100 København Ø 
 
Hjemmeside: 
www.danskestudentersroklub.dk
Bankkonto i Danske Bank:  
1551-4330162813
Girokonto:  
500 34 66

Kalender redigeret af Birgitte Wraae Frydendahl m.fl.  

Andre funktioner & udvalg

 Februar
 04. Søndag Orienteringsløb fra Gåsehuset
 25. Søndag Orienteringsløb fra Gåsehuset
 
 Marts
 09. Lørdag Blåt Øje Fest
 15.  Fredag DSR Vennernes Generalforsamling med spisning
 17. Søndag Orienteringsløb fra Gåsehuset
 24.  Søndag Evt. Påskelangtur til Paris

 April
 06.  Lørdag  Store Oprydningsdag 
 07.  Søndag Standerhejsning
 13. Lørdag Hjælperfest
 21.  Søndag Orienteringsløb fra Gåsehuset

 Maj
 08.-12. Onsdag  Kr. Himmelfart – Langtur til Syd- eller Østsjælland/Stevns Klint 
 17.-20.  Fredag Pinselangtur – Schwerin, Tyskland
 25.-26. Lør-Søn. Teoretisk Styrmandskursus
 
 Juli
 13.-21.  Uge 29  Langtur til Rügen, Tyskland
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Aktiviteter Forår 2024

Medlemsjubilæer
25 år
Tina Taul                             26.01
Lene Svingel                       02.02
Jack Ekman                       05.03
Rikke vita Borr Jacobsen     23.03
Henrik Hovmark                  11.05
Christian Ernst                    16.05

40 år
Henning Willads Petersen  01.05

70 år
Bent Thagesen                    01.04

Weekender vil 1. sal som oftest være lejet ud til private. Send mail til udlejning@danskestudentersroklub.
dk for spørgsmål.

  *Udendørs når muligt
**Kaproning - udstrækning
Sportsrocheferne laver en tidsplan for brug af roergometerne. 
Tidsplanen opsættes i motionslokalet.

Tjek hjemmesiden for de seneste opdateringer

https://danskestudentersroklub.dk/kontakt-os/groupcare/hvordan-kommer-jeg-igang//
https://danskestudentersroklub.dk/kontakt-os/groupcare/hvordan-kommer-jeg-igang//
http://www.danskestudentersroklub.dk
http:////https://danskestudentersroklub.dk/til-lands/ugeprogram/
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S P O R T S W E A R  F O R  A T H L E T E S  B Y  A T H L E T E S

  

H I G H  P E R F O R M A N C E 
always goes hand in hand with  

H I G H  Q U A L I T Y

w w w . a t h l e t e s o w n . d k
Vængeleddet 3     DK-2700 Brønshøj    Denmark
Phone: +45 2624 6670                       E-mail:   info@athletesown.dk            

Look for when you gear up for your sport

http://www.athletesown.dk

